
 
 
 

Aktivnosti oddelčnih programskih svetov v študijskem letu 
2023/2024 

 
 

 Datumi sej 
PS 

Opis aktivnosti 

Oddelek za 
anglistiko in 

amerikanistiko 

5. 3. 2024 – predstavitev članov PS, 

– poročilo predsednika PS o realizaciji predlogov prejšnje seje, 

– poročilo študentke tutorke. 

– prepoznavanje dobrih praks v programih (študentski vidik, vidik 

delodajalcev, strokovni vidik pedagoške stroke, vidik učiteljev), 

– podaja in izmenjava predlogov za izboljšave, 

– diskusija o podanih predlogih. 

 

Oddelek za 
filozofijo 

29. 1. 2024 Četrta seja Programski sveta Oddelka za filozofijo na Filozofski 
fakulteti v Mariboru je potekala preko aplikacije MS Teams. 
Udeležili so se je naslednji članice in člani sveta: Herman Pušnik, 
Maja Vačun, Nina Bačani, Bojan Borstner, Smiljana Gartner, 
Friderik Klampfer, Danilo Šuster in Boris Vezjak. Opravičil se je 
Toni Klis. 

Predsednik programskega sveta je uvodoma znova orisal, kakšne 
so njegove naloge. Da poskuša delovati kot eksterno in interno 
posvetovalno telo oddelka s skrbjo za boljši pretok informacij in 
predvsem z željo po izboljšavah, ki jih anticipirajo tudi 
univerzitetni postopki samoevalvacije. Pomembna je dvosmerna 
komunikacija z zunanjimi deležniki, kar pomeni, da moramo 
informirati tudi njih o tekočih spremembah in napredku znotraj 
npr. študijskih programov in širše, iz česar sledi, da je ena od 
temeljnih nalog sveta tudi medsebojno obveščanje. 

Na seji smo znova ugotavljali, da je sicer vpis na prvo stopnjo 
zadnja leta relativno soliden (med 17 in 19 vpisanih študentov na 
20 razpisanih mest), da pa so številke precej slabše pri vpisu na 
drugo stopnjo, kar postaja že kronična težava. Večino zadreg, 
povezanih z dvigom vpisa, dejansko rešujemo že vrsto let, a brez 
pravega uspeha. Že na preteklih sestankih smo ugotavljali, da je 
sorazmerno težko določiti, v kakšni meri je osip ob vpisu na 2. 
stopnjo odvisen od programa in izvajalcev, ne pa od pričakovanj 
študentov, da dosežejo izobrazbo, ki jim bo na trgu dela nudila 
večje možnosti zaposlitve.  

Ankete, s katerimi smo tokrat postregli na sestanku, spet govorijo 
predvsem o tem, da med razlogi ne prednjači nezadovoljstvo nad 
izvajalci in/ali programom, ampak lahko bolj sklepamo, da v tem 



segmentu obstaja močno zakoreninjena predstava, da diploma iz 
filozofije ni dovolj konkurenčna na trgu. S tem smo spet pri 
starem vprašanju, ki ga naslavljamo že cela desetletja in več: kako 
razbliniti močne stereotipe o nepotrebnosti in odvečnosti 
filozofije v družbi, s tem pa tudi družbenem in socioekonomskem 
statusu študentov filozofije in celo o njihovi nezaposljivosti, ki so 
splošni, univerzalni, tako rekoč neuničljivo toksični in nikakor ne 
značilni izključno za slovenski prostor. Predsednik programskega 
sveta predlaga, da se pri tem oskrbimo s svežimi podatki Zavoda 
za zaposlovanje in na podlagi statističnih podatkov natančneje 
določimo, ali so stopnje nezaposljivosti v zadnjih letih pri nas 
manjše ali večje glede na poprejšnja leta in tudi, kakšne so, 
gledano primerjalno glede na sorodne družboslovne in 
humanistične profile. S tem bi pridobili močnejše dokaze o realni 
situaciji, kjer upamo, da so v podporo naši začetni intuiciji o 
stereotipnosti prepričanj.  

Tudi letos je predsednik ugotavljal, da verjetno obstaja kritična 
masa tistih, ki jih pritegne filozofija in se raje odloči študirati v 
Ljubljani ali morda v tujini. Na njihove odločitve prevladujoče ne 
vpliva kvaliteta naših programov, ampak skoraj gotovo drugi 
faktorji, predvsem atraktivnost študija v prestolnici zaradi 
kulturnih pogojev ali v kakšnem od evropskih mest. Kar je morda 
povezano tudi z večjimi ambicijami dijakov, globalizacijskimi 
trendi in internacionalizacijo študija. Predsednik programskega 
sveta je hkrati opozoril tudi na dejstvo, da je to funkcijo prevzel 
bolj po dolžnosti kot tedanji predstojnik oddelka, zato predlaga 
sedanjemu, da razmisli o njegovi zamenjavi. 

Predstojnik oddelka Janez Bregant je predstavil trenutno situacijo 
na oddelku in stare dileme, kako diplomante 1. stopnje 
spodbuditi k nadaljevanju študija na 2. stopnji. Tovrstne dileme 
se nanašajo tudi na enovit magistrski študij, ki bi po naravi rešil 
omenjeno zagato, saj prehoda potem ni, a ni pričakovati, da bi se 
z njim povečal interes za vpis na filozofijo. Predstojnik je še orisal 
nekatere promocijske aktivnosti, npr. razpisani natečaj za pisanje 
dijaškega eseja s povišanim nagradnim skladom, obeležitev 30. 
obletnice ustanovitve oddelka in uvedbe študija filozofije s 
prazničnimi dogodki, izdajanje filozofskih revij, kot sta Analiza in 
Acta Analytica, organizacijo mednarodnega filozofskega simpozija 
na Bledu, sodelovanje v projektu Zelen.kom, aktivnosti 
novoustanovljenega Centra za filozofijo za otroke, kritično 
mišljenje in uporabno filozofijo, izvedbo cikla filmozofskih 
večerov in podobno.  

Danilo Šuster in Nina Bačani sta predstavila rezultate ankete, ki 
sta jo izvedla med študenti tretjega letnika prve stopnje in ki kaže 
na slabo prehodnost, veliko obremenitev študentov na drugem 
študijskem programu. Torej na relativno manjšo obremenitev na 
filozofiji, kar bi pomenilo, da »rizične« situacije nastopijo na 
drugih smereh in se zrcalijo tudi na našem, pa tudi na izraženo 
namero (napoved) kar nekaj študirajočih, da bodo tokrat študij 
nadaljevali. Omenjen je bil tudi mednarodni študentski filozofski 



simpozij in organizacija internega študentskega simpozija, ki ga 
pripravljamo vsako leto. Veliko smo razpravljali o vključevanju 
študentov v raziskovalno delo na 1. stopnji in njihovem 
praktičnem usposabljanju, ki sega onkraj že utečenega 
demonstratorskega udejstvovanja. 

Smiljana Gartner je opozorila na izboljšave učnih načrtov, ki 
zahtevajo raziskovalno noto, na osnovnošolski razpis, ki ga izvaja, 
programe profesionalnega usposabljanja (PPU), na MUF 
(predavanja Mini univerze) in druge aktivnosti, s katerimi se širi 
prostore filozofskega mišljenja med mladimi, pa tudi na osrednji 
dogodek v natečaju, ki bo 16. maja letos. Maja Vačun je 
izpostavila vzorno sodelovanje z Oddelkom, ki ga izvajajo v okviru 
filozofije za otroke na OŠ Selnica ob Dravi, in na kakšen način se 
izvaja predmetni praktikum. 

Herman Pušnik je omenil možnost sodelovanja diplomantov 
filozofije pri predmetu Aktivno državljanstvo, ki sodi med 
vsebinske sklope gimnazijskih programov. 3. maja 1975 je umrl 
France Veber, eden najpomembnejših slovenskih filozofov, nekoč 
dijak Klasične gimnazije v Mariboru. Ta bo 50. obletnico njegove 
smrti svečano obeležila, k sodelovanju pri tem pa je g. Pušnik 
povabil tudi učitelje_ice in študente_ke našega oddelka. Prisotni 
so povabilo z veseljem sprejeli. 

Bojan Borstner je na koncu orisal situacijo na študiju 3. stopnje in 
težave pri uvedbi tako imenovane Doktorske šole, o možnostih, 
kako spodbujati študente k vpisu, zakaj je čas študija pri 
nekaterih študirajočih predolg, zakaj imamo relativno velik osip, 
kakšne so težave s kriteriji za doseganje pogojev za mentoriranje 
in podobno. Na sestanku smo se strinjali, da je treba poiskati 
način, kako bi študente na vseh stopnjah študija spodbudili k 
odhodu na Erasmus+ izmenjavo, kjer naš oddelek kaže slabe 
statistike. A kot je opozorila študentka tutorka Nina Bačani, 
študente filozofije od takih načrtov pogosto odvrne rigidnost 
drugih oddelkov, ki trmasto vztrajajo, da morajo študenti v tujini 
opraviti enake obveznosti, kot bi jih doma. V to problematiko bo 
treba zagristi na fakultetni ravni. 

Sestanek je minil v konstruktivnem ozračju in se končal s 
prijaznimi ocenami, da položaj na oddelku ni depresiven, ampak 
ugoden – vsaj tako so nas pomirili zunanji deležniki. Programski 
svet se bo naslednjič sestal, ko se pokaže potreba, predvidoma 
letošnjo jesen oziroma najkasneje v začetku prihodnjega leta. 

 

Oddelek za 
geografijo 

5. 11. 2024 Prisotni: dr. Uroš Horvat (FF UM), dr. Eva Konečnik Kotnik (FF 
UM), dr. Igor Žiberna (FF UM), dr. Danijel Ivajnšič (FF UM), Nejc 
Lovšin (študent FF UM), Hana Urankar (študentka FF UM), mag. 
Petra Jesenek Bračko (OŠ Franca Rozmana – Staneta, Maribor)  
Opravičeno odsotni: Anja Simreich (OŠ Radlje ob Dravi), Luka 
Ajlec (Občina Radenci), Simona Kaligarič (Zavod RS za varstvo 
narave, Maribor)  
Pričetek sestanka: 11:00, na FF UM  



Glavne ugotovitve in sklepi:  
1. Seznanitev članov PS z aktivnostmi na oddelku.  
2. Seznanitev z dosedanjimi samoevalvacijskimi poročili za 
posamezne študijske programe ter poglavitnimi pripombami 
nanje. 
3. Razprava in izmenjava predlogov za nadaljnje delo in 
izboljšanje študijskih programov, pedagoškega dela na oddelku, 
aktivnosti za promocijo študija geografije in povečanje števila 
vpisanih študentov, povečanje stopnje prehodnosti med letniki in 
večji delež diplomantov.  
Konec sestanka: 12:35. 

 

Oddelek za 
germanistiko 

25. 3. 1024 Imenovanje nove vodje programskega sveta Oddelka za 

germanistiko, dr. Melanije Larise Fabčič  

Srečanja ožje ekipe (notranji člani) PS Oddelka za germanistiko  
razprava o predlogih za nove zunanje člane Programskega sveta 

Korespondenca nove vodje PS s potencialnimi novimi člani PS 

Oddelka za germanistiko 

 

Oddelek za 
madžarski jezik 
in književnost 

14. junij 
2024 

– Izvajanje pedagoških modulov za študente Pedagoške fakultete, 

FF, FNM, Fakultete za računalništvo in pravne fakultete v okviru 

Razvojnega stebra financiranja 2021–2024 (RSF 2.0). 

– Izvajanje lektorskih ur in izbirnih predmetov v medfakultetnem 

stebru za vse študente Univerze v Mariboru. 

– Izvajanje lektorskih ur v obsegu ene ure na teden za srednješolce, 

ki prihajajo z dvojezičnega območja iz Prekmurja in si želijo 

madžarščine učiti tudi na srednješolskem izobraževanju 

(nadaljevalni). Dijakom, ki obiskujejo lektorske ure madžarščine na 

Oddelku za madžarski jezik in književnost FF UM, matična srednja 

šola to prizna kot izbirni srednješolski predmet,  dijaki pa lahko na 

maturi celo izberejo madžarščino kot drugi jezik, s tem imajo 

možnost vpisa na študij Hungaristike. 

– Izvajanje ur madžarščine v obsegu ene ure na teden za vse 

srednješolce iz Maribora, torej za začetnike. 

– Izvajanje pouka madžarščine za osnovnošolce na Osnovni šoli 

bratov Polančičev Maribor, ki ga izvaja magistrska študentka 

Oddelka za madžarski jezik in književnost v obsegu dveh ur 

tedensko. 

– Vsakoletna promocija programov Oddelka na Dvojezični srednji 

šoli Lendava, čeprav je število tamkajšnjih dijakov zelo majhno. 

Promocijo izvajamo tudi izven dvojezičnega območja v RS, v 

zadnjih sedmih letih tudi na Madžarskem, od koder prihajajo 

študenti v kombinaciji študija madžarščina in jeziki (slovenščina, 

nemščina, angleščina). 



– Še večja promocija smeri Hungaristika, ki je bila za študijsko leto 

2024/25 razpisana prvič, s promocijo in dobro prakso želimo 

pritegniti čim več študentov te edine smeri v RS.  

– S pridobljenim projektom leta 2021 z naslovom Aktivnosti s 

širšim družbenim učinkom v okviru Razvojnega stebra financiranja 

2021–2024 (RSF 2.0) je bil prav tako izdelan izobraževalni modul 

oz. učna enota za uporabnike z dvojezičnih območij, ki potrebujejo 

jezikovne kompetence s področja madžarskega jezika. Zaposleni v 

podjetjih in javnem sektorju na dvojezičnem območju potrebujejo 

jezikovne kompetence tako v slovenskem kot madžarskem jeziku. 

Pripravljeni tečaji za leto 2024 so bili izveden za zaposlene v 

podjetjih in javnem sektorju na jezikovnem nivoju A1, A1+ in B1.  

 

 

Oddelek za 
pedagogiko 

24. 1. 2025 Zaradi delovnih obveznosti zunanjih članov programskega sveta, 
smo načrtovani setanek iz decembra 2024 prenesli v januar 2025. 
Obravnavali smo samoevalvacisjka poročila in razpravljali o širitvi 
članstva programskega sveta. 

 

Oddelek za 
prevodoslovje 

 

BA 
 
  

27. 7. 2024 
20. 11. 2024 

Skladno s trendi v industriji (UI) smo se tokrat sestali ločeno s 
posameznimi člani PS. Oba pogovora sta relevantna za obe 

stopnji.  
Sestanek s članico PS Simono Hanžekovič s.p., STS PREVODI, dne 

27. 7. 2024 ter sestanek s članom PS Miho Knavsom, podjetje 
Propio, dne 20. 11. 2024. Na voljo je zapisnik.  

MA 27. 7. 2024 
20. 11. 
2024. 

 

Sestanek s članico PS Simono Hanžekovič s.p., STS 
PREVODI, dne 27. 7. 2024 ter sestanek s članom PS Miho 

Knavsom, podjetje Propio, dne 20. 11. 2024  
Na voljo je zapisnik. 

 

Oddelek za 
psihologijo 

 V študijskem letu 2023/24 smo članice in člane programskega 
sveta oddelka digitalno seznanili s samoevalvacijskimi poročili 
študijskih programov oddelka. Naslednje srečanje oddelka s 
programskim svetom, ki bo potekalo v živo, načrtujemo do 
poletja 2025. 

 

Oddelek za 
slovanske jezike 
in književnosti 

 Poroča o realizaciji dela, ki so ga spodbudili predlogi zunanjih 
članov oddelčnega programskega.  

 2. 2. 2024 in 
13. 2. 2024 

Doc. dr. Varja Balžalorsky Antić je za dijake in dijakinje gimnazij in 
srednjih šol izvedla literarno delavnico za dijake in dijakinje 
srednjih šol. 

 5. 3. 2024 5. seja Programskega sveta, kjer smo ob pregledu 
Samoevalvacijskih poročil in analizi sodelovanja z deležniki 

zasnovali načrt dela in sodelovanja za leto 2024. 



 12. 3. 2024 Izvedli smo Dan odprtih vrat, in sicer v dveh delih. V prvem 
(11.30) in drugem delu (14.30) je bil za dijake in dijakinje najprej 

organiziran sprejem ter ogled fakultete; oboje je izvedla 
študentka tutorka Sergeja Sever. Predavanja v prvem delu so 

pripravili red. prof. dr. Silvija Borovnik (Žensko avtorstvo v 
slovenski literarni zgodovini), izr. prof. dr. Natalija Ulčnik 

(Znotrajjezikovno prevajanje: Trubar v sodobni preobleki) in izr. 
prof. dr. Branislava Vičar (Vizualna komunikacija), v drugem delu 

pa doc. dr. Varja Balžalorsky Antić (Razvoj slovenskih literarnih 
revij po letu 1950), doc. dr. Simona Pulko in izr. prof. dr. Melita 
Zemljak Jontes (Kako beremo in kako se na prebrano odzivamo) 

ter asist. Aleš Čeh (Maturitetni eseji na preizkušnji: javni diskurz o 
njihovi primernosti). 

 Marec in 
april 2024 

Izobraževanje za javnost: Borovnik, Silvija, Čeh Steger, Jožica, 
Haramija, Dragica, Klajnšek, Rudi, Marič, Mojca, Nikolovski, 

Gjoko, Vičar, Branislava, Vižintin, Marijanca Ajša, Zemljak Jontes, 
Melita. Izvedba predavanj in delavnic (v trajanju 24 ur) PPU-

programa »Poučevanje slovenščine kot drugega in tujega jezika v 
kontekstu medkulturnega izobraževanja« na Filozofski fakulteti 

Univerze v Mariboru. 

 April 2024 Izobraževanje za javnost: Pulko, Simona, Zemljak Jontes, Melita, 
Rodinger, Gordana, Mićović Struger, Ljiljana. Izvedba predavanj in 

delavnic (v trajanju 16 ur) PPU-programa »Spodbujanje in 
razvijanje potencialov nadarjenih na področju slovenščine v 

osnovni šoli«. 

 30. 5. 2024 S predavanji smo sodelovali na dogodku Filozofske fakultete UM 
Študent FF za en dan. 

 16. 11. 2024 V Glazerjevi knjižnici Univerzitetne knjižnice Maribor je potekal 
dogodek Prebranke 3,  ki je potekal v soorganizaciji Oddelka za 
slovanske jezike in književnosti FF UM,  Univerzitetne knjižnice 

Maribor in Slavističnega društva Maribor, dogodek pa je nastal na 
pobudo Programskega sveta Oddelka. Pogovor, ki ga je vodila izr. 
prof. dr. Blanka Bošnjak, je potekal ob slikanici Katarine Mahnič 
in Alenke Juvan Rudolf in Vojko ali kako je Maister v 47 minutah 

ubranil slovenski Maribor ter stripu Mihaela Glavana Naš Maister. 
Pri organizaciji dogodka so sodelovale: dr. Vlasta Stavbar, Silva 

Belšak (ki vodi celotno organizacijo Prebrank v UKM), izr. prof. dr. 
Mira Krajnc Ivič in izr. prof. dr. Blanka Bošnjak. 

 

Oddelek za 
sociologijo 

28. 3. 2024 Na sestanku PS smo obravnavali: 

– pregled samoevalvacijskih poročil za študijsko leto 2022/23 

(SEP 1. stopnja – poročevalka doc. dr. Danijela Lahe; SEP 2. 

stopnja – poročevalec izr. prof. dr. Miran Lavrič; SEP 3. stopnja – 

poročevalka izr. prof. dr. Vesna V. Godina); 

– povezovanje študija sociologije na Oddelku za sociologijo s 

prakso;  

Člani PS na SEP-e za š. l. 202/23 niso imeli pripomb. 



Člani PS so podprli povezovanje študija sociologije na Oddelku za 

sociologijo s prakso. Sprejet je bil sklep, da se bo s pomočjo 

članice PS Oddelka za sociologijo in PS FF UM Mojce Klevže 

Šuman (Zavod RS za zaposlovanje, Območna služba Maribor) za 

študente doktorskega študija Sociologija v okviru rednih 

mesečnih sestankov organiziral posebni sestanek na temo 

zaposljivosti in zaposlovanja doktorjev sociologije. 

V zvezi s povezovanjem študija sociologije na Oddelku za 

sociologijo se predvideva bolj intenzivno delovanje PS v š. l. 

2024/25, ko bo treba pripraviti praktični načrt in potek tega 

sodelovanja.   

 

 

 

 

Oddelek za 
umetnostno 
zgodovino 

22. 10. 2024 Glavna tema diskusije udeležencev sestanka Programskega sveta 
Oddelka za umetnostno zgodovino je bila razprava o možnosti 
vključitve študentov vseh treh študijskih programov v praktično 
delo institucij, zlasti tistih, ki se ukvarjajo z muzejsko in galerijsko 
dejavnostjo. Že na prejšnjem sestanku je bilo s stališča 
potencialnih delodajalcev (Umetnostna galerija Maribor, 
Pokrajinski muzej Maribor) izpostavljeno mnenje, da nekaj 
tednov trajajoča praksa ne prinese koristi študentom in 
delodajalcem, saj je večina časa namenjena uvajanju. Ob tem je 
spreminjajoče se muzejsko in galerijsko delo težko uskladiti s 
študijskim urnikom, z izjemo del, ki se skozi leto ne spreminjajo, 
kar velja izključno za dokumentiranje gradiva. Zato je bila podana 
pobuda, da bi se študijski proces izboljševal tako, da se na 
profesorje apelira, da bi del ur izvedli v praksi, po dogovoru z 
različnimi institucijami. Kot primer dobre prakse tovrstnega 
načina dela je mogoče izpostaviti predmeta Zgodovina uporabne 
umetnosti (1. stopnja) in Muzeologija in konservatorstvo – teorija 
in praksa (2. stopnja), ki v veliki meri potekata v Pokrajinskem 
muzeju Maribor, kar pa je enostavnejše, ker je predavateljica tam 
zaposlena. Drugi primer dobre prakse je Umetnostna galerija 
Maribor, saj so tam v delo izven študijskega procesa vključeni 
številni študentje umetnostne zgodovine. Enako velja za 
Pokrajinski muzej Ptuj, kustodinja katerega sodeluje v programu 
kot strokovnjakinja iz prakse. Sodelujoči so se zavezali, da bodo 
premislili, v katerih institucijah bi takšno obliko dela lahko razširili 
in morda delo formalizirali z načelnimi soglasji. Po mnenju članov 
sveta je študijski proces, ki se izvaja na zunanji lokaciji, izjemno 
pomembna obogatitev študija ex katedra. Nadalje je bila razprava 
namenjena razmisleku o uvedbi enopredmetnega študija 
umetnostne zgodovine, ki so ga predlagali nekateri študentje. 
Pobuda ostaja za prihodnji razmislek. 

 



Oddelek za 
zgodovino 

29. 11. 2023 
 

 Razprava o možnostih za krepitev sodelovanja med 
oddelkom in muzejskimi ter arhivskimi ustanovami v mestu; 

razprava o nujnih dopolnitvah študijskih programov, zlasti z vidika 
zaposljivosti doktorskih študentk in študentov.  

 17. 4. 2024 Razprava o nujnih dopolnitvah študijskih programov z vidika 
aktualnega dogajanja po svetu in pričakovanj študentk in 

študentov; razprava o temah simpozijev v organizaciji Oddelka za 
zgodovino v letih 2024, 2025 in 2026. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Na 23. redni seji Senata FF UM 20. 2. 2025 so bili na podlagi oddelčnih predlogov in sklepov za 
dobo 4 let potrjeni  novi sestavi PS. 
 
 
 
 

 


